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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-04-03  
 

Justerat: 2006-04-05 
 
 
…………………………..  …………………………. 
Agnetha Mbuyamba RBU   Margareta Lillistråle FA 
 
Närvarande:  
Ledamöter: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 
   Jan Wihlborg IFS/CS  

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Åsa Borgström  NHR 
Margareta Lilliestråle FA 

  
Frånvarande:  Anita Åkerhielm HiS 
 
Sekreterare:   Solveig Blid   
       
Tjänstemän: enhetschef  Håkan Wiegandt, Socialpsykiatriska enheten 

 planeringssekreterare Anna-Maria Klint, Kultur och Miljö 
 

Sammanträdet hölls på Träfflokalen Lotsen, Riddargatan 3 A kl. 13.00-16.00. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Övriga frågor: Sysselsättning personkrets 3. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Margareta Lilliestråle utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba justera 
dagens protokoll.  

 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering av Margareta Lilliestråle på förvaltningens reception 
Karlavägen 104, 2006-04-05 efter kl. 09.00.  
 
Solveig Blid gör en lista på ledamöterna med tågordning för justering av protokoll. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-03-09 godkändes och lades till handlingarna.  
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§ 6. Dagordningen till handikapprådet 
Dagordningen till handikapprådets sammanträden innehåller övervägande frågor som kommer 
från förvaltningen. Hur ska det komma med fler frågor från ledamöterna?  
På förmötet inför nästa sammanträde ska frågas diskuteras. 
 
§ 7. Håkan Wiegandt, enhetschef för Socialpsykiatriska enheten presenterar sig 
Håkan kommer senast från Enskede-Årsta stadsdelsförvaltning där han arbetat som 
enhetschef för Vuxenenheten och haft ansvar för frågor relaterade till missbruk samt 
biståndsbedömning för personer med psykiska funktionshinder. Han har tidigare även arbetat 
i Vantörs stadsdelsförvaltning inom socialpsykiatrin. Håkans uppdrag är att arbeta i enlighet 
med Socialpsykiatriska enhetens verksamhetsplan. Han ska arbeta med att samordna enhetens 
verksamheter med biståndsbedömning och utförarverksamheter, utveckla insatserna för 
målgruppen utifrån integreringsperspektiv m.m. 
  
§ 8. Information om Navigatorcentra  
Solveig Blid informerade om att det i staden ska inrättas två s.k. Navigatorcentra, ett för de 
åtta norra stadsdelsnämnderna och ett för de tio södra. Navigatorcentra är för ungdomar i 
åldern 16-20 år som inte har en ordnad skolgång, arbete eller annan meningsfull 
sysselsättning. Enligt skollagen är kommunerna skyldiga att följa upp ungdomarna upp till 20 
års ålder och vid behov erbjuda stöd och hjälp för de som inte studerar vidare.  
 
Navigatorcentra Nord ska drivas av Kungsholmens stadsdelsförvaltning. Representant från 
Östermalms stadsdelsförvaltning i projektet är Anna-Lena Christensson.  
 
Handikapprådet ställde sig bakom förslaget och betonade att verksamheten ska gälla för alla 
ungdomar, även för ungdomar med funktionshinder.  

 
§ 9. Miljöpartiets skrivelse angående familjevård 
(med i utskicket) 
Handikapprådet ställde sig bakom miljöpartiets förslag och att situationen för ungdomar 
hemmahörande på Östermalm bör kartläggas och familjehemmen följas upp.  
 
§ 10. Reflektioner från möte med pensionärsrådet 
Funktionshindren ökar med ökad ålder. Önskemål från handikapprådet att någon av 
ledamöterna i pensionärsrådet ska ha något funktionshinder eller leva nära någon med 
funktionshinder. 
 
Dagordningen till pensionärsrådets sammanträden ska gå till Anita Åkerhielm även 
fortsättningsvis. 
 
§ 11. Enkät om otrygghet i området 
Solveig Blid informerade om enkätundersökningen som görs av stadens utrednings- och 
statistik kontor (USK) och som berör hur tryggheten i stadsdelen upplevs. Enkäten har gått ut 
till 500 personer på Östermalm. Enkäten ska också besvaras av bl.a. handikapprådet, för att få 
in ytterligare referenser vid sidan av den stora undersökningen. De ifyllda enkäterna ska 
skickas i bifogat frankerat kuvert till Solveig Blid, inom två veckor. 
 
§ 12. Lokala STAN-programmet 
(bordlagd fråga, stadens och det lokala med i utskicket) 
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Handikapprådet framförde att som det står i utkastet har fritidsverksamheten stor betydelse 
för ungdomar, speciellt för mer utsatta grupper. Därför är det viktigt att erbjuda ungdomarna 
i stadsdelen trivsamma, drogfria möteslokaler som är tillgängliga kvällar och helger.  
 
§ 13. Möte med nämnden 2006-04-04 (beredningsnämndens sammanträde) 
Till mötet med beredningsnämnden enades rådet om följande frågor och prioritering: 

1. Presentation av rådets ledamöter.  
2. I vilken mån tas hänsyn till handikapprådets synpunkter i olika frågor?  

Handikapprådet får ofta möjlighet att yttra sig först väldigt sent, och efter det att 
tjänstemännen i princip redan tagit ställning till aktuellt ärende. Handikapprådet 
noterar sällan att hänsyn tagits till handikapprådets synpunkter. Handikapprådet verkar 
ibland uppfattas som en enhet – en organisation där brukarorganisationerna ingår – 
som, i enlighet med regelverket, måste vara samrådd med, än som en organisation, 
vars medlemmar har ganska stor egen erfarenhet av handikappfrågor och som kunde 
vara en resurs och en tillgång vid planering av stadsdelsförvaltningens arbete inom det 
socialpsykiatriska- och handikappspektrat. Handikapprådet anser att rådet borde 
tillställas underlag för synpunkter på ett tidigt stadium så att lämnade synpunkter på 
lämpligt sätt skulle kunna beaktas av stadsdelsförvaltningen. 

3. Vad kommer/kan nämnden göra för att fysiskt funktionshindrade personer, tillhörande 
personkrets 3, ska få sysselsättning enligt 5 kap 7 § SoL? 

4. Ersättning till ledamöterna utgår endast vid sammanträden. Önskemål finns om 
ersättning för att kunna gå på seminarier, konferenser, utbildningar samt till avgifter 
för konferenser, utbildningar m.m. 

5. SoL och LSS har samma regler för fysiskt och psykiskt funktionshindrade personer. 
Endast två psykiskt funktionshindrade Östermalmsbor har insatser enligt LSS trots 
länsstyrelsens kritik vid tillsynen för ett par år sedan. Statistiskt borde 60 
funktionshindrade personer ha LSS. Varför har inte de här personerna informerats om 
sin möjlighet att söka LSS? Hur många fysiskt funktionshindrade personer bör tillhöra 
personkrets 3? Hur många av dem får stöd enligt LSS? Hur informeras dessa personer 
om rätten till stöd enligt LSS? 

6. De anslag som nämnden får för omsorgen om funktionshindrade räcker inte för att 
följa sociallagarna. Länsrätten har klargjort att en socialnämnd har rätt att söka 
tilläggsanslag för att kunna följa socialtjänstlagen. Varför gör inte Östermalms 
stadsdelsnämnd det. Östermalms stadsdelsnämnd har använt 1,8 miljoner  av 
psykiatrianslaget till annat än socialpsykiatri. 

7. Vilka initiativ tänker nämnden ta för att Östermalms stadsdelsförvaltning ska få 
lagenlig kompensation för kostnader för insatser för funktionshindrade personer i 
personkrets 3? 

8. Vilka åtgärder vill nämnden vidta för att funktionshindrade skall få aktiv fritid?  
Enligt fullmäktiges riktlinjer skall verksamhet finnas kvällar och helger på t.ex. 
Träfflokalen Lotsen. 

9. Fullmäktige menar i det handikappolitiska programmet att utbildning är en del av 
sysselsättning. Hur informeras klienterna på ArbetsCentrum om möjligheten att få 
lämplig utbildning? Hur informeras andra funktionshindrade om den möjligheten? 

10. Vilken inventering har förvaltningen gjort av antalet personer som behöver 
handikappbostäder? Vilka åtgärder vidtas för att ta fram fler bostäder?  

11. Varför får de psykiskt funktionshindrade inte två personliga ombud? 
 
§ 14. Barnfrågor – Skolskjutsar 
(bordlagd fråga, med i utskicket till föregående sammanträde)   
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Frågan bordlades. Skrivelsen ska skickas med i utskicket till nästa sammanträde. 
 
§ 15. Medborgarförslag om organisationen av handikappomsorgen 
(bordlagd fråga, med i utskicket till föregående sammanträde) 
Frågan bordlades och ska diskuteras på förmötet inför nästa sammanträde. 
 
§ 16. Aktivitetslistan - ta upp på följande möten 
Frågan bordlades. 
 
§ 17. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Frågan bordlades. 

 
§ 18. Listan på inkommen info  
Frågan bordlades. 
 
§ 19. Stadsbyggnadsnämndens funktion vid detaljplaner och liknande 
Ulf Lettermark framförde att det är svårt att som ledamot i stadsbyggnadsnämndens 
handikappråd få synpunkter utifrån det lokala perspektivet. Det vore bra att inför 
sammanträden med stadsbyggnadsnämndens handikappråd få synpunkter från personer som 
känner till Östermalm. Solveig Blid ska be förvaltningens registrator att sända detaljplaner 
och dylikt, när de inkommer, till Ulf Lettermark som sedan kan ta med frågeställningar till 
sammanträden med det lokala pensionärsrådet. 
 
§ 20. Detaljplaner och startpromemoria 

• 2005-1179-311 Detaljplan för ny station på Roslagsbanan.  
Stationerna Frescati och Universitetet på Roslagsbanan ska ersättas med en ny station 
vid Lilla Frescativägen nära tunnelbanans station Universitetet. Den nya stationen ger 
omstigningsmöjligheter.   

• 2006-280-311 Detaljplan för Idrottshögskolan. 
Gymnastik och Idrottshögskolan (GIH) behöver nya lokaler som ersättning för de 
nuvarande i Statens Normalskola. En utbyggnad ska göras bakom befintliga lokaler 
vid Stadion. 

• 2006-244-311 Detaljplan för Beckholmen. 
Beckholmen ska enligt förslaget delvis stängas av för allmänheten ur 
säkerhetssynpunkt för varvet. Djurgårdsvarvet ska rustas upp och bli tillgängligt för 
allmänheten med en promenadväg utmed vattnet.   

• Detaljplan för ny trafikplats vid Hjorthagen.  
Som ett led i Norra länken kommer det vid Hjorthagen att bli en trafikplats/avfart mot 
Hjorthagen, hamnen och in till staden. Trafikplatsen kommer att bli i två plan med en 
rondell längre fram. 

• Program för Svea Fanfar. 
Hela kvarteret ska enligt förslaget bebyggas. Av befintliga byggnader blir ett stall och 
ett ridhus kvar, resten ska rivas och ge plats för 500 bostäder och parkeringsplatser 
under jord.  

• 2006-176 311 Startpromemoria kv Klippan 12 (Strandvägen). 
Fastigheten ska byggas om så att det blir en separat hotelldel och en separat 
bostadsdel. 

 
§ 21. Övriga frågor 
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• Sysselsättning personkrets 3 
 
Handikapprådet ställde sig bakom följande uttalande: 
Personer som tillhör personkrets 3 enligt LSS får inte daglig sysselsättning. De har därför 
rätt att få sysselsättning enligt SoL. Den rutinen tillämpas redan för psykiskt 
funktionshindrade personer. Vi föreslår att samma rutin tillämpas fortsättningsvis också för 
fysiskt funktionshindrade personer. Östermalms stadsdelsnämnd bör beräkna antalet 
personer, beräkna kostnader och ansöka om tilläggsanslag (eftersom anslag ej söktes i 
budget). I sammanhanget bör också åtgärder vidtas för att andra kostnader för personkrets 3 
anmäls till utjämningssystemet för LSS.  
 
§ 22. Avslutning  
Ordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
Bilaga 

1. Lista för justering av protokoll 
2. Aktivitetslistan 

 


